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„Nie odnajdzie więcej nas 
ta sama chwila” – koncert 

zespołu BAJM już za nami… 
Ta sama chwila, jaką przeżyliśmy w 
sobotni wieczór 14 czerwca już nie 
powróci. Pozostanie jedynie w naszych 
uszach brzmienie wspaniałych melodii

Deszcz i pochmurne niebo, ale też niezwykły 
entuzjazm towarzyszyły kilkutysięcznej 
publiczności, podczas koncertu Beaty 
Kozidrak, zespołu „Bajm” i „Kashmir” na 
boisku sportowym w Kwakowie. Występy 
obu zespołów były zwieńczeniem „Dni 
Kobylnicy”. Koncert rozpoczął się kilka 
minut po godzinie 21. Zanim jednak 
na scenie wystąpiła Beata Kozidrak, 
pierwszy wystąpił zespół Kashmir, którego 
wokalistką jest jej córka - Katarzyna Pietras. 
Jej występ trwał pół godziny. Później na 
scenie pojawiła się gwiazda wieczoru i już 
po pierwszych nutach melodii płynącej 
ze sceny rozpoczęła się szalona zabawa. 
Zagrali między innymi: „Myśli i słowa”, „Ta 
sama chwila”, „Nie ma wody na pustyni”, 
„Rzeka marzeń” i wiele innych. Fani szaleli 
przed sceną. Wszyscy wsłuchiwali się we 
wspaniałe utwory. Tuż przed występem 
zespołu Bajm na chwilę przestał padać 
deszcz. Na telebimach ustawionych po 
bokach sceny pokazany został krótki 
film przedstawiający 30 letnią historię 
zespołu. Może nam się uda zahamować 
ten deszcz – mówiła ze sceny wokalistka. 
Niestety, nie udało się. Zabawa jednak 
była wyśmienita. – Gwarantuję wam, że 
doskonale zapamiętacie ten koncert, mówiła 
Beata. Gwiazda nie pomyliła się. Każdemu 
śpiewanemu przez wokalistkę utworowi 
towarzyszyła niezwykła atmosfera i 
aplauz. Bajm zaśpiewał swoje najlepsze 
przeboje, a Beata jak na każdym koncercie 
była przebojowa, dynamiczna, wspaniała. 
Widzom szczególnie spodobał się gest 
artystki, gdy bukiet 30 róż, które otrzymała 
od Wójta Leszka Kulińskiego rozrzuciła 
wśród ludzi. Doskonale organizacyjnie 
przygotowany koncert zakończył pokaz 
sztucznych ogni.          TW

Zespół powstał w Lublinie w 1976 roku. 
Swoją nazwę zawdzięcza pierwszym 
literom imion założycieli: Beata Kozidrak, 
Andrzej Pietras, Jarosław Kozidrak i Marek 
Winiarski. Od zawsze repertuar był na głowie 
rodzeństwa Kozidraków. Beata pisała teksty, 
a Jarek muzykę. Mąż Beaty Andrzej Pietras 
udzielał swojego głosu w chórkach, ale 
przede wszystkim zajmował się kwestiami 
menedżerskimi. Po raz pierwszy grupa 
wystąpiła na festiwalu studenckim w Krakowie 
w 1977 roku. Rok później zobaczyliśmy Bajm 
w Opolu. Podczas Festiwalu Piosenki Polskiej 
Bajm wyśpiewał drugą nagrodę piosenką 
“Piechotą do lata”. Kompozycja była daleka od 
wzorów rockowych. Bardziej czuło się klimat 
studencko-turystyczny. Przełom lat 80- tych to 
okres pojawiania się na polskiej scenie całej 
gamy młodych zespołów. Spowodowało to, 
że Bajm zwrócił się w stronę rocka. Formację 
opuścił wtedy Marek Winiarski. Przybyli 
natomiast Henryk Mazurek, Marek Makuch i 
Bogdan Tchórzewski. Zespół wytworzył swój 
styl. Na długie lata tamtej młodzieży zapisały 
się w pamięci takie przeboje jak: “Nie ma 
wody na pustyni”, “Józek nie daruję ci tej 
nocy”, “Różowa kula”, “Żal prostych słów”, 
“Co mi panie dasz”, “Prorocy świata”. Z tych 
utworów powstał potem program telewizyjny 
“Bajm na dachu”. Pierwszy album ukazał się w 
1984 roku i od razu stał się sukcesem. Koniec 
lat 80 - tych i lata 90 przyniosły wreszcie 
wymarzone wyjazdy za wielką wodę do USA 
i Kanady i występy w klubach polonijnych. Po 
trzech latach zespół nagrał bardziej stonowaną 

DROGA DO KARIERY

od poprzedniej płytę “Biała armia”. Po raz 
pierwszy Bajm wykorzystał harmonijkę ustną. 
Zagrał na niej Tomasz Spodyniuk. W 1994 
roku nagrano bardzo ostry muzycznie utwór 
“Dzień za dniem”. Znalazł się on na kolejnym 
dużym krążku wydanym w 1995 roku a 
zatytułowanym “Etna”. W ostatnich kilkunastu 
miesiącach Bajm wrócił na szczyty. Procentuje 
doświadczenie. Może nie od rzeczy będzie 
wspomnieć tu, że zespół występował między 
innymi we Włoszech, na Węgrzech, w byłym 
ZSRR, Norwegii i Bułgarii. Ciekawostką 
jest także fakt, iż koncertował nawet w 
Wietnamie. Dziś stanowi absolutną czołówkę 
polskiej sceny muzycznej. 4 kwietnia 2008 
r., do sklepów trafia kompilacja „Ballady 
2” zespołu Beaty Kozidrak. W ten sposób 
Bajm świętuje 30 rocznicę istnienia. Zespół 
ma na koncie 9 albumów studyjnych, liczne 
składanki największych przebojów, a Beata 
Kozidrak wydała dwie solowe płyty. W sumie 
łączny nakład wszystkich tych wydawnictw 
wynosi blisko 2 miliony egzemplarzy. Bajm 
porwał publiczność w Opolu. Koncert grupy 
trwał niespełna godzinę. Bajm zagrał swoje 
największe przeboje, zaczynając od tego, który 
30-lat temu przyniósł im sławę - Piechotą do 
lata. Owacją na stojąco widzowie w amfiteatrze 
w Opolu podziękowali Beacie Kozidrak i 
grupie Bajm za wspaniały występ. Prosto z 
Opola zespół przyjechał do Kobylnicy, aby 
wystąpić w ramach „Dni Kobylnica” przed 
publicznością w Kwakowie. Przypomnieliśmy 
historię, bo współczesne dokonania zespołu 
wszyscy dobrze znamy.        TW
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RADA GMINY 
UCHWALIŁA
XXII sesja Rady Gminy 24 
czerwca  2008 

Porządek obrad:
1. Otwarcie XXII sesji Rady Gminy I  
    stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XXI/2008 z sesji  
    Rady Gminy z 27 maja 2008 roku. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady  
    Gminy o działaniach podjętych w  
    okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta  
    Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Sprawozdanie z wykonania zadań  
    Straży Gminnej w Kobylnicy.
7. Przyjęcie projektów uchwał Rady  
    Gminy w sprawie:
   - udzielenia pomocy finansowej Gminie  
     Miejskiej Słupsk na dofinansowanie  
     zadań inwestycyjnych dla Komendy  
     Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej  
     w Słupsku,
   - zmiany uchwały o budżecie Gminy  
     Kobylnica na 2008 r., oraz o zmianach  
     w budżecie Gminy Kobylnica 
     na 2008 rok, 
   - zaciągnięcia długoterminowego  
     kredytu bankowego w 2008 roku,
   - zmian programu gospodarczego  
     pn. „Plan Rozwoju Lokalnego Gminy  
     Kobylnica na lata 2007-2013”,
    - ustalenia trybu udzielania i  
      rozliczania dotacji dla szkół,  
      przedszkoli oraz niepublicznych  
      zespołów wychowania  
      przedszkolnego i punktów  
      przedszkolnych prowadzonych na 
      terenie Gminy Kobylnica,
    - zatwierdzenia projektu systemowego  
      w ramach Programu Operacyjnego  
      Kapitału Ludzkiego 2007-2013,  
      Priorytet VII, Promocja integracji  
      społecznej”, Działanie 7.1 „Rozwój  
      oraz upowszechnianie aktywnej  
      integracji”, Poddziałanie 7.1.1  
      „Rozwój i upowszechnianie aktywnej  
      integracji przez ośrodki pomocy  
      społecznej”,
    - zmiany uchwały dotyczącej ustalenia  
      tygodniowego obowiązkowego  
      wymiaru godzin dydaktycznych,  
      opiekuńczych i wychowawczych dla  
      dyrektora szkoły, wicedyrektora  
      szkoły, logopedy, pedagoga,  
      psychologa, doradcy zawodowego 
      i nauczycieli realizujących w ramach  
      stosunku pracy obowiązki określone  
      dla stanowisk o różnym tygodniowym  
      obowiązkowym wymiarze godzin,  

Szóste miejsce zajęła Gmina Kobylnica 
w ogólnopolskim rankingu „Europejska 
Gmina – Europejskie Miasto” w 
grupie gmin wiejskich, a w rankingu 
województwa pomorskiego drugie przed 
Jastarnią (kategoria gmina miejska) 
Jednak wśród gmin w naszym regionie nie 
mieliśmy sobie równych. 
Ranking organizuje Gazeta Prawna we 
współpracy z Ministerstwem Rozwoju 
Regionalnego. Partnerami merytorycznymi 
rankingu są Bank Gospodarstwa Krajowego 
oraz firma doradcza Ernst & Young. Ranking 
wskazuje, które miejscowości w Polsce mogą 
poszczycić się największymi osiągnięciami w 
pozyskiwaniu środków unijnych. Brane były 
pod uwagę wszystkie programy pomocowe, 
których beneficjentami są zarówno władze 
samorządowe, jak i przedsiębiorstwa, rolnicy 

Urząd Gminy uruchomił nową stronę 
internetową Gminy Kobylnica pod adresem 
www.kobylnica.pl, wykonaną wg najnowszych 
standardów w tej dziedzinie. Strona cały czas 
jest rozbudowywana i nie osiągnęła jeszcze 
pełnej funkcjonalności. Korzystający z niej 
użytkownicy maja dostęp do Biuletynu 
Informacji Publicznych, aktualnych wydarzeń 
w Gminie oraz do informacji dotyczących 
pracy Urzędu Gminy, Gminnego Ośrodka 
Kultury, Gminnego Zespołu Ekonomiczno 
- Administracyjno – Gospodarczego Szkół 

EUROPEJSKIE MIASTO – EUROPEJSKA GMINA
i organizacje społeczne. Podstawą do oceny 
jest wartość przyznanej pomocy z UE, 
liczba realizowanych projektów oraz liczba 
mieszkańców. Wartość dofinansowania z 
UE  w 2007 roku w naszej gminie  wyniosła 
57.329 000,50 zł, tj. 5.878,75 zł na jednego 
mieszkańca, liczba realizowanych projektów – 
28. Dane powyższe pochodzą z dokumentacji 
Ministerstwa Rozwoju Regionalnego i 
obejmują umowy podpisane do końca 2007 
roku (bez programów przedakcesyjnych). 
Uroczystości, która odbyła się 25 czerwca 
w Warszawie towarzyszyła konferencja 
naukowa poświęcona pozyskiwaniu 
i wykorzystywaniu funduszy Unii 
Europejskiej. Postępy istotnych dla 
samorządów prac legislacyjnych omówiła 
Elżbieta Bieńkowska, Minister Rozwoju 
Regionalnego, koncentrując się m.in. na 
szczegółach przygotowywanej nowelizacji 
ustawy o finansach publicznych. Wykład 
wygłosił również prof. Michał Kulesza, 
współautor reformy administracyjnej kraju, 
który podjął temat możliwości rozwoju 
samorządów w Polsce. Wyróżnienie dla 
naszej gminy odebrał Wójt Gminy Leszek 
Kuliński.  Wyróżnieniem uhonorowano 
projekt „Program Gospodarki Wodno-
Ściekowej w rejonie Słupska”

Iga Bekiesza

NOWA STRONA INTERNETOWA
i Ośrodka Pomocy Społecznej. Na stronie 
zawarte są też informacje dotyczące organizacji 
pozarządowych, urzędów, turystyki, edukacji, 
zdrowia, gastronomii i usług. Pobrać też 
można z niej wszystkie niezbędne formularze i 
wnioski potrzebne przy załatwianiu wszelkich 
spraw w urzędzie. Natomiast czytelnicy 
Kuriera Sołeckiego za pośrednictwem strony 
internetowej mają dostęp do bieżących i 
archiwalnych wydań Kuriera. Zapraszamy 
wszystkich do jej odwiedzenia.

 Red.

10 lipca 2008 r.
zmarł w wieku 81 lat

ŚP Stanisław Koniczuk
były sekretarz Urzędu Gminy Kobylnica,

długoletni pracownik samorządowy.
Pan Stanisław był mieszkańcem Lulemina,

udzielał się w pracy społecznej na rzecz
społeczności lokalnej. Był też członkiem i działaczem 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Luleminie.
Wyrazy współczucia rodzinie składa

Rada Gminy, Wójt Gminy,
Pracownicy Urzędu Gminy Kobylnica.
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      zatrudnionych w jednostk ach 
      oświatowych prowadzonych przez  
      Gminę Kobylnica,
    - wprowadzenia zmian w Regulaminie  
      Organizacyjnym Straży Gminnej 
      w Kobylnicy,
   - określenia zasad nabywania,  
     zbywania i obciążania nieruchomości  
     oraz ich wydzierżawiania lub najmu  
     na czas oznaczony dłuższy niż trzy  
     lata lub czas nieoznaczony,
   - sprzedaży nieruchomości w obrębie 
      Wrząca,
   - sprzedaży nieruchomości w obrębie  
     Wrząca, 
   - sprzedaży nieruchomości w obrębie  
     Kobylnica,
   - odpłatnego przejęcia nieruchomości do  
     zasobów mienia gminnego (Kobylnica), 
   - odpłatnego przejęcia nieruchomości do  
     zasobów mienia gminnego (Żelkówko),
   - nadania nazwy ulicy w Kobylnicy,
   - uchwalenia miejscowego planu  
     zagospodarowania przestrzennego  
     terenu w rejonie Kończewa,
   - przystąpienia do sporządzenia  
     miejscowego planu zagospodarowania  
     przestrzennego dla obszaru położonego  
     w Kobylnicy pomiędzy ulicami Witosa,  
     Stefczyka i Głowackiego,
   - przystąpienia do sporządzenia  
     miejscowego planu zagospodarowania  
     przestrzennego dla działki  nr 712, 
     obręb Kobylnica,
   - zatwierdzenia Planu Odnowy  
     Miejscowości Kwakowo,
   - przyznania honorowego tytułu  
     „Zasłużony dla Gminy Kobylnica”  
     (Państwo Bajorowie),
   - przyznania honorowego tytułu  
     „Zasłużony dla Gminy Kobylnica” 
     (Pan W. Dykty).
8. Informacja o pracy stałych Komisji 
    Rady Gminy Kobylnica.
9. Wolne wnioski i zapytania.
10. Zakończenie  XXII– sesji 

XXIII  nadzwyczajna sesja 
          7 lipca  2008 r.

Porządek obrad
1.Otwarcie nadzwyczajnej XXIII sesji Rady  
   Gminy i stwierdzenie kworum. 
2.Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie projektów  uchwał Rady Gminy  
    w sprawie:
   - o zmianie uchwały w sprawie budżetu  
     Gminy Kobylnica na 2008 r., oraz o  
     zmianach w budżecie Gminy Kobylnica  
     na 2008 rok,
   - sprzedaży nieruchomości w obrębie  
     Kobylnica,
   - zamiany nieruchomości.
4. Zakończenie  nadzwyczajnej XXIII –  
    sesji Rady Gminy Kobylnica

Trwają prace związane z budową 
kładki na rzece Kamieniec w ciągu 
Alei Orzechowej w Kobylnicy. 
Kładka jest elementem szlaku 
rowerowego na trasie Ustka – Słupsk 
– Bytów. Skróci też drogę na boisko 
sportowe uczniom Zespołu Szkół 
Samorządowych i mieszkańcom tej 
części Kobylnicy. Prace, których 
termin zakończenia przewidziany jest 
na koniec lipca wykonuje „Moster” z 
Nowej Wsi Lęborskiej. Wartość robót 
wyniesie około 70 000 zł.

Red.

BĘDZIE KŁADKA

Rozpoczęte zostały oczekiwane 
przez mieszkańców osiedla 
prace związane z modernizacją 
nawierzchni dróg w Kobylnicy na 
ulicach: Kosynierów, Mikołajczyka 
i Kądzieli. Prace, polegające 
na utwardzeniu istniejącej 
nawierzchni kruszywem ceglano-
betonowym, wykonuje Firma 
„Krężel” z Kobylnicy. Niebawem 
znikną uciążliwe koleiny i tworzące 
się po deszczach błoto.

Red. 

NOWE NAWIERZCHNIE ULIC

Rozpoczęta została rozbudowa 
sieci wodociągowej między 
Sierakowem, Kończewem i 
Kuleszewem. Prace polegające 
na ułożeniu wodociągu 
przesyłowego oraz na częściowej 
rozbudowie sieci wodociągowej 
w Kończewie wykonuje 
Hydrogeobudowa ze Sławna. 
Wartość robót 780 000 zł.

Inf. własna

ROZBUDUJĄ WODOCIĄG

Rozstrzygnięty został przetarg na rozbudowę sieci wodociągowej 
i kanalizacyjnej w Łosinie. Prace wykonywać będzie „Gazoefekt” 
z Płaszewa. Do rozbudowywanej sieci zostaną podłączeni mieszkańcy 
nowo wybudowanego osiedla mieszkaniowego w okolicy ul. Wichrowej. 
Przewidywany koszt robót wyniesie 366 000 zł. Ogłoszone zostały też 
przetargi na budowę I etapu oświetlenia drogowego Osiedla Kwiatowego 
w Kobylnicy. Obejmie on ulice: Kwiatową, Makową i Różaną oraz na 
modernizację odcinka długości 800 m drogi transportu rolnego od 
Słonowic w kierunku Kończewa. Zadanie to zostało dofinansowane w 
ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na rok 2008 kwotą 80 000 zł, 
a prace mają polegać na utwardzeniu istniejącej nawierzchni kruszywem 
ceglanobetonowym.        TW

RUSZĄ NIEBAWEM Z BUDOWĄ
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1 sierpnia zostanie otwarty u zbiegu ulicy 
Głównej i Witosa w Kobylnicy, na miejscu 
dawnego „Rarytasu”, sklep dyskontowy 
„Biedronka”. Prywatnym inwestorem 
jest właściciel gruntu, na terenie którego 
budowany jest sklep. Biedronka to sieć 
sklepów dyskontowych należących do spółki 
akcyjnej Jeronimo Martins Dystrybucja, 
której właścicielem jest portugalskie 
konsorcjum. Pod względem ilości sklepów 
jest to największa w Polsce sieć handlowa. 
Biedronka posiada 962 sklepy i zatrudnia 17 
tys. pracowników (dane z 2007 r.). Jej hasłem 
jest: „codziennie niskie ceny”. Biedronka to 
także jedna z lepiej rozpoznawalnych polskich 
marek: ponad 90% badanych słyszało o 
sklepach Biedronka, a ponad 60% przyznaje, 
że w ciągu ostatniego pół roku robiło zakupy 
w Biedronce.           Inf. własna

No i stało się. W Gminie Kobylnica są najlepsi 
strażacy ochotnicy. Podczas rozegranych 14 
czerwca w Kwakowie Powiatowych Zawodów 
Sportowo – Pożarniczych nasze drużyny w 
łącznej punktacji zajęły I miejsce. Komendant 
PSP w Słupsku bryg. Andrzej Gomulski 
wysoko ocenia umiejętności startujących ekip z 
Gminy Kobylnica. – Mieszkańcy mogą czuć się 
bezpiecznie, bo ochotnicy są dobrze przygotowani 
do działań ratowniczych – zapewnia. Zawody 
powiatowe w Kwakowie rozgrywane były 
systemem tradycyjnym.
 27 czerwca w Lubuniu zostały rozegrane 
Powiatowe Zawody Sportowo – Pożarnicze 
młodzieżowych drużyn według regulaminu 
CTiF. Na starcie stanęły cztery drużyny chłopięce 
z OSP Gałęzinowo, Kępice, Korzybie i Wrząca 
oraz jedna drużyna dziewcząt z OSP Korzybie. 
Najlepszą ekipą wśród chłopców okazała się 
drużyna z Kępic. Drugie miejsce zajęli strażacy 
z OSP Wrząca, trzecie Gałęziowo, a czwarte 
Korzybie. Nowy tor przeszkód wzbudził spore 
zainteresowanie. Obecnie w kraju na zawodach 
stosowany jest regulamin opracowany na 
podstawie międzynarodowego regulaminu 
uchwalonego 6 marca 2004 r. w Luksemburgu 
przez kierownictwo CTiF i zatwierdzonego przez 
Radę Wykonawczą. Regulaminy te są obecnie 
obowiązujące. Różnią się też zasadniczo od 
dotychczas stosowanych. Aby nasze drużyny 
OSP, zwłaszcza młodzieżowe mogły startować 
na zawodach wyższych szczebli muszą 
trenować według nowych zasad. W tym celu 
został zakupiony dla drużyn młodzieżowych tor 
przeszkód według CTiF.         TW

Koszty ogrzewania w rocznym bilansie 
wszystkich kosztów związanych z 
użytkowaniem domu czy też mieszkania 
stanowią największą kwotę. Niestety, w naszej 
strefie klimatycznej, przez kilka miesięcy w 
roku temperatura jest niska i konieczne jest 
dogrzewanie się zewnętrznymi źródłami energii. 
Z tego względu warto dobrze rozważyć możliwe 
do wykorzystania paliwa i źródła ciepła, by 
później nie zbankrutować albo nie zamarznąć. 
Najpopularniejszym dziś paliwem do celów 
grzewczych jest gaz ziemny. Dzięki powszechnej 
gazyfikacji w wielu miastach i wsiach jest sieć 
gazowa. Jest ono bardzo wygodne w użyciu i 
stosunkowo tanie. Dokładniej mówiąc, jest to 
najtańsze paliwo spośród wygodnych. Można 
go wykorzystać w zwykłym kotle centralnego 
ogrzewania, albo w tzw. kotle kondensacyjnym. 
Gaz ziemny jest bardzo wygodny w użyciu, 
bo kocioł podłączony do przewodu gazowego 
sam się rozpali i wyreguluje swoją moc. Nie 
ma potrzeby zamawiania dostawy paliwa 
(trzeba tylko regularnie płacić rachunki) ani 
organizowania miejsca na kotłownię czy choćby 
skład opału. Zamiast gazu ziemnego możemy 
stosować gaz ciekły. Może być to mieszanina 
propanu-butanu (LPG) albo sam propan. Sam 
propan jest droższy, ale ponieważ paruje w 
niższych temperaturach tylko on nadaje się 
do zbiorników nadziemnych. To paliwo jest w 
dalszym ciągu wygodne, ale już bardzo drogie. 
Kolejnym, w miarę wygodnym paliwem, jest 
olej opałowy. Niestety, jest znacznie mniej 
ekologiczny niż dwa poprzednie. Jego spalanie 
powoduje emisję większych ilości dwutlenku 
węgla i innych szkodliwych substancji. Zresztą 
dość powiedzieć, że spaliny oleju opałowego 
czasem po prostu śmierdzą. Sam olej do tanich 
paliw też nie należy i będzie jeszcze znacznie 
droższy. Szczęśliwie jest wygodny, to chyba 
jest jego jedyna zaleta. Ostatnim wygodnym 
nośnikiem energii jest energia elektryczna. 
Niestety, ciepło z prądu jest bardzo drogie. W 
końcu raptem 30% energii z węgla spalonego 
w elektrowni trafia do naszych gniazdek, 
ktoś za to musi zapłacić. Piece na prąd są 
wygodne w użyciu. Jeśli stosuje się tzw. piece 
akumulacyjne, które nagrzewają się w tańszej 
nocnej taryfie, ogrzewanie takie jest już nieco 
tańsze. Teraz pora na paliwa niewygodne. 
Zacznijmy może od najtańszego, czyli drewna. 
Można je spalać w kominkach (z płaszczem 
wodnym albo dystrybucją gorącego powietrza), 
albo w zwykłych kotłach, stanowiących źródło 
ciepła dla instalacji centralnego ogrzewania. 
Nowoczesne kotły (tzw. kotły zgazowujące, 
albo kotły na pirolizę) spalają drewno w 
dwóch etapach i robią to naprawdę całkiem 
dobrze. Drewno trzeba niestety dokładać do 
paleniska własnoręcznie. Można kupić kocioł 
z podajnikiem ślimakowym, ale on się nadaje 
wyłącznie do drewna pod postacią zrębków 
lub pelletu. A tak rozdrobnione drewno jest już 
droższe. Zresztą drewno będzie drożeć, dlatego 
składowanie jego zajmuje dużo miejsca. Dlatego 
nie warto go polecać do ogrzewania mieszkań. 

Jest też węgiel. Węgiel jest też na razie jeszcze w 
miarę tanim paliwem, ale równie kłopotliwym w 
użytkowaniu. Łatwiej niż w przypadku drewna 
jest zautomatyzować jego podawanie do kotła i 
zapewnić bezobsługowość na kilka dni. Niestety, 
to nie rozwiązuje problemu zmieszczenia na 
działce czy w piwnicy sporej pryzmy węgla. No 
i kocioł sam sobie tego paliwa nie zamówi. O 
ekologicznych aspektach ogrzewania węglem 
nie warto nawet wspominać. Należy też liczyć 
się w niedalekiej już przyszłości z dodatkowymi 
opłatami związanymi z zanieczyszczaniem 
środowiska. Każdy chyba wie, że węgiel to 
paliwo o największej zawartości popiołu i 
siarki, spośród wymienionych powyżej. Z 
przytoczonych rozważań jasno wynika, że 
najlepszym rozwiązaniem jest ogrzewanie 
gazem ziemnym. Polskie Górnictwo Naftowe 
i Gazownictwo S.A. wystąpiło z propozycją 
budowy sieci gazowej w naszej Gminie. Aby 
projekt został zrealizowany musi wpłynąć 
odpowiednia liczba wniosków od chętnych 
na przyłączenie się do takiej sieci. Niestety, 
mimo odbytych wielu zebrań w tej sprawie, 
do tej pory wpłynęło zaledwie 185 wniosków 
(najwięcej z Kończewa i Sycewic), o wiele 
jednak za mało, aby PG.N. i G. przystąpiło do 
budowy sieci. Drugiej takiej okazji nie będzie. 
Dlatego zachęcamy mieszkańców do składania 
wniosków o przyłączenie do planowanej sieci 
gazowej w Urzędzie Gminy. Można je pobrać 
z naszej strony internetowej lub u sołtysa w 
swojej miejscowości. Skorzystajmy z okazji!

Red.
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W piątek, szóstego czerwca odbyła się w 
Parku Krajobrazowym „Dolina Słupi” kolejna 
edycja corocznego konkursu międzyszkolnego 
„Ekolandia”. Konkurs zorganizowany przez 
Szkołę Podstawową w Kończewie odbył się 

CZAS NA LAS

Brydż sportowy – uprawiany przez ponad 
60 mln ludzi w 130 krajach na wszystkich 
kontynentach – należy do najbardziej 
popularnych dyscyplin sportowych na 
świecie. W Polsce gra w brydża ok. 2 mln 
osób, a Polski Związek Brydża Sportowego 
zrzesza ponad 7 tys. zawodników grających 
w 720 klubach i sekcjach
W ramach Dni Kobylnica rozegrany został 
13 czerwca w sali „Forum” Zespołu Szkół 
Samorządowych w Kobylnicy Powiatowy 
Turniej Brydża Sportowego o Puchar Wójta 
Gminy Kobylnica, zorganizowany przez 
Zarząd Słupskiego Towarzystwa Brydżowego 
i Gminny Ośrodek Kultury w Kobylnicy. 
Powoli chyba stanie się to już tradycją, że 

 KARTY NA STÓŁ!   POWIATOWY TURNIEJ BRYDŻA SPORTOWEGO

Wyjazd na Igrzyska Olimpijskie w Pekinie, do 
Lublany w Słowenii na Mistrzostwa Europy 
Cheerleaders, obozy sportowe i żeglarskie, 
aparaty cyfrowe, zegarki oraz encyklopedyczne 
książki - to nagrody Wójta Gminy Kobylnica 
Leszka Kulińskiego dla najlepszych 
absolwentów, uczniów i sportowców szkół 
podstawowych i gimnazjalnych w naszej 
Gminie.  
Tegoroczni wyróżnieni osiągnęli najlepsze 
wyniki w nauce, a ponadto mają wzorowe 
zachowanie i sukcesy w sporcie. Włożony 
wysiłek w osiągnięcie bardzo dobrych wyników 
opłacił się. Za zajęcie I i II miejsca w konkursie 
na najlepszego sportowca, uzyskującego bardzo 
dobre wyniki w nauce absolwenci Gimnazjum 
w Kobylnicy Natalia Bejmert i Jakub Wojtaszek 
wyjadą do Pekinu na Igrzyska Olimpijskie. Z kolei 
jedne z najlepszych cheerleaderek uczennice SP 
w Kobylnicy Weronika Leszczyńska, Aleksandra 
Modzińska i Marcelina Stępień pojechały 
z opiekunami do Lublany w Słowenii na 
Mistrzostwa Europy Cheerleaders. Joanna Skipor 
laureatka konkursu dla najlepszych absolwentów 
gimnazjum gmin wiejskich i Patryk Wiązek 
zdobywca III miejsca w konkursie na najlepszego 
sportowca wyjechali na krajowe obozy sportowe. 
Atrakcyjne zegarki i książki otrzymali: Weronika 
Babska, Paulina Kłudka, Paulina Konieczna, 
Agnieszka Przyborek i Krzyszfof Korczak - 

NAGRODY  DLA 
NAJLEPSZYCH

w brydża sportowego będzie można zagrać 
w Gminie Kobylnica. Poprzedni turniej 
odbył się również w Kobylnicy w czerwcu 
ubiegłego roku. Tym razem w turnieju 
wzięła rekordowa liczba 30 par z powiatu 
słupskiego. Turniej otworzył Zastępca Wójta 
Gminy Kobylnica Jan Plutowski oraz Prezes 
Zarządu Towarzystwa Brydżowego Jan 
Lange. Zawody bardzo sprawnie prowadziła 
Wiceprezes Towarzystwa Maria Tomczewska. 
Wśród seniorów pierwsze miejsce i puchar 
zdobyła para Ireneusz Jarosz i Bogusław 
Dyk, drugie miejsce Ryszard Konopka i 
Kazimierz Zelga, a trzecie Marek Pietrzak 
i Jan Łabęcki. Wśród juniorów pierwsze 
miejsce wywalczyła para Krzysztof Mielnik 

i Bartosz Stępień, drugie Jędrzej Przeździęk i 
Jacek Kaperek, a trzecie Honorata Gurzyńska 
i Adriana Wolska. Nagrody, puchary oraz 
dyplomy wręczył zwycięzcom Zastępca 
Wójta Jan Plutowski.

TW

pod patronatem Nadleśnictwa Leśny Dwór, 
Dyrekcji Parku Krajobrazowego „Dolina Słupi” 
i Gminnego Ośrodka Kultury w Kobylnicy. W 
tym roku udział w konkursie zadeklarowały 
drużyny z pięciu szkół podstawowych naszej 
Gminy. Do ich zadań należało odpowiedzieć 
na otrzymane pytania z zakresu wiedzy o 
użytkowaniu lasu, zachowania jego wartości 
biologicznej, występujących zagrożeń oraz 
ochrony i pielęgnacji. W tym celu uczniowie 
biorący udział w turnieju wiedzy ekologicznej 
musieli poznać las do czego posłużyła ścieżka 
edukacyjna. Na trasie wiodącej przez leśne 
tereny parku krajobrazowego rozmieszczone 
zostały tablice, na których umieszczono 
informacje związane z gospodarką leśną 
oraz o podejmowanych działaniach na 
rzecz ochrony środowiska. Pozyskane 
informacje były niezwykle pomocne przy 
odpowiedziach na konkursowe pytania. 

Drugą część konkursu wypełniły inscenizacje. 
W tym roku szkoły przygotowały występy 
artystyczne, które w ciekawy sposób ukazały 
problem zanieczyszczenia środowiska 
naturalnego z jednej strony, z drugiej zaś 
promowały zachowania proekologiczne. 
Występy młodzieży wręcz promieniowały 
ideą ekologii. Młodzi artyści podkreślali rolę 
czystych lasów i nieskażonej wody w całym 
skomplikowanym ekosystemie. Jurorzy 
ocenili również wykonanie budki lęgowej dla 
dowolnego gatunku ptaka zamieszkującego 
park krajobrazowy. Po podsumowaniu 
wszystkich wyników I miejsce zdobyła drużyna 
SP Słonowice, II miejsce SP Kończewo, a III 
SP w Kobylnicy. Na IV miejscu uplasowała 
się szkoła z Kwakowa, a na V z Sycewic. 
Spotkania w Ekolandii bez wątpienia są 
pomysłem godnym naśladowania.`

TW

najlepsi absolwenci szkół podstawowych, 
legitymujący się średnią oceną powyżej 5,0. 
Aparaty cyfrowe oraz książki były nagrodą 
dla najlepszych absolwentów gimnazjum w 
Kobylnicy i Sycewicach. Otrzymali je Bartosz 
Bylica i Daria Ujma. Książki encyklopedyczne 
za wzorowe wyniki w nauce (średnia 5,0 i 
powyżej) otrzymali: Agnieszka Brzozowska, 
Paulina Binensztok, Barbara Chomicka, 
Przemysław Laskowski, Martyna Majdańska, 
Joanna Sarwińska, Patryk Schramka, Angelika 
Skępiec, Maja Szewczuk, Aleksandra Półtorak, 
Jarosław Przedborski, Damian Ujma. Nagrody, 
wyróżnienia i dyplomy wręczone zostały przez 
Wójta Leszka Kulińskiego podczas uroczystego 
zakończenia roku szkolnego 2007/2008.
- Oświata była, jest i będzie naszym 
priorytetowym zadaniem – mówił Wójt Leszek 
Kuliński, podczas uroczystości wręczania 
nagród. – W tym roku na cele oświatowe 
przeznaczamy około 10 000 000 zł z budżetu 
Gminy. Jest to najlepsza lokata w kapitał 
ludzki. Wiele też inwestujemy. Myślę, że w ślad 
za poprawą bazy dydaktyczno-wychowawczej 
przyjdą coraz lepsze wyniki w nauczaniu. Mam 
nadzieję, ze będzie to tendencja wzrostowa. 
Ciężką pracę uczniów należy doceniać. To 
inspiruje innych. Młodzi ludzie, którzy widzą, 
że opłaca się pilnie uczyć, mają motywację, 
żeby pójść w ślady najlepszych.                  TW
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Dobry występ drużyn OSP Gminy 
Kobylnica

W sobotę 14 czerwca w ramach „Dni 
Kobylnicy” na boisku sportowym w 
Kwakowie rozegrane zostały Powiatowe 
Zawody Sportowo - Pożarnicze Ochotniczych 
Straży Pożarnych, które otworzył Starosta 
Słupski Sławomir Ziemianowicz i gospodarz 
zawodów Wójt Gminy Kobylnica Leszek 
Kuliński. Obecni byli także: Członek Zarządu 
Głównego OSP RP Stanisław Gajek, oraz 
wójtowie i burmistrzowie powiatu słupskiego. 
Sędzią głównym był st. kpt. Andrzej 
Macedoński, a zawody sprawnie poprowadził 
kpt. Robert Smysło. Nad przebiegiem i 
organizacją zawodów czuwał Komendant 
Miejski PSP bryg. Andrzej Gomulski. 
Rozegrano dwie konkurencje: ćwiczenie 
bojowe i sztafetę 7 x 50 m. z przeszkodami. 
Gminę Kobylnica reprezentowały drużyny 
OSP Lulemino, Sierakowo, Sycewice i 
Wrząca. Broniły one drugiego miejsca 
zdobytego na ubiegłorocznych zawodach 
powiatowych. W zawodach udział wzięło 
8 drużyn młodzieżowych dziewcząt, 9 

Powiatowe Zawody 
Sportowo-Pożarnicze w 

Kwakowie

W niedzielę 15 czerwca w ramach Dni 
Kobylnicy rozegrany został, podczas 
odbywającego się festynu sportowo 
-rekreacyjnego na stadionie sportowym 
w Kobylnicy, gminny turniej sołectw. 
Organizatorem turnieju był Urząd Gminy 
i Gminny Ośrodek Kultury.

Przy zmiennej pogodzie, czyli w deszczu 
i w słońcu rywalizowały ze sobą o główną 
nagrodę wartości 1000 zł drużyny ośmiu 
sołectw z Bolesławic, Kruszyny, Kwakowa, 
Lubunia, Płaszewa, Reblina, Sycewic i 
Widzina. Drugie miejsce premiowane było 
nagrodą o wartości 500 zł, a trzecie 300 zł. 
Na pozostałe drużyny czekały stu złotowe 
nagrody pocieszenia. Rozegrano siedem 
konkurencji: cięcie drewna, sznurek 
tasiemiec, wkręć mnie, śpiewać każdy może, 
przejść przez rzeczkę, rzut piłką do kosza 
oraz slalom na piłce kangurek. Najwięcej 
emocji i śmiechu wzbudziła konkurencja 
sznurek tasiemiec, bowiem panie musiały 
przekładać sznurek przez nogawki spodni 
panom z drużyny. Konkurencja była na 
czas i stąd powstawało wiele komicznych 
sytuacji. Nad przebiegiem rywalizacji 
czuwali sędziowie, czyli instruktorzy 
Gminnego Ośrodka Kultury sprawiedliwie 
przyznając punkty po 8, 7, 6, 5, i tak dalej 
zgodnie z kolejnością zajętego przez 
sołectwo miejsca. Po zaciętej rywalizacji 
I miejsce i 44 punkty zdobyła drużyna 
sołectwa Kwakowo. Na II miejscu z 40 
punktami uplasowała się ekipa z Lubunia, 
a na III Bolesławice zdobywając 33 punkty. 

Turniej Sołectw Gminy Kobylnica

drużyn młodzieżowych chłopców, 
6 drużyn kobiecych i 11 męskich z 
powiatu słupskiego. Nasze drużyny 
wystartowały w składach takich samych 
jak na zawodach gminnych. Pierwsze 
„do boju” wystartowały drużyny 
młodzieżowe. Niestety, ze zmiennym 
szczęściem. Dziewczęta z Sierakowa 
w łącznej klasyfikacji uzyskały trzecie 
miejsce. Trochę lepiej poszło chłopcom. 
Drużyna młodzieżowa z OSP Lulemino 
zdobyła drugie miejsce. Natomiast 
młodzi strażacy z Wrzącej dopiero 
siódme. W ćwiczeniach bojowych i 
sztafecie kobiet drużyna z OSP Sycewice 
zajęła trzecie miejsce, a męska drużyna 
z Lulemina drugie. Zdobyte miejsca 
naszych drużyn w generalnej punktacji 
przyniosły Gminie Kobylnica pierwsze 
miejsce. Okazały puchar i nagrodę 
wartości 10 000 zł z rąk starosty 
odebrał Prezes Zarządu Gminnego OSP 
w Kobylnicy Wójt Leszek Kuliński. 
Organizatorzy dziękują druhom z OSP 
Lulemino, Kruszyna i Lubuń oraz 
Sekretarzowi Zarządu Gminnego OSP 
w Kobylnicy dh. Janowi Kralskiemu 
za pomoc w organizacji ruchu 
i przygotowanie boiska do zawodów.  

TW

Pozostałe sołectwa zajęły kolejno: IV miejsce 
Płaszewo i Kruszyna 31 punktów, V miejsce 
z 23 punktami Sycewice i Widzino oraz na 
VI miejscu z 21 punktami Reblino. Festyn 
w Kobylnicy uświetniły swoimi występami 
„Arabeski” i cheerleaderki „Energi” 
Słupsk, a także przyszłe mistrzynie, obecnie 
zdobywające pierwsze szlify w ćwiczeniach 
z pomponami dziewczęta z I klasy SP w 
Kobylnicy. Duże wrażenie na wszystkich 
zrobiły pokazy sprawnościowe policjantów ze 
Szkoły Policji w Słupsku oraz pokazy sprzętu 
i tresury psów policyjnych, przygotowanych 
przez Straż Graniczną. Podziwiano skoki 
spadochronowe i loty motolotni w wykonaniu 
członków słupskiego aeroklubu, Wszystkich 
doskonale bawił swoją muzyką i śpiewem 
Leszek Kalinowski. Dużym uznaniem cieszył 
się bigos i specjały z grilla przyrządzone 
przez Panie Lidkę i Helę. Słowa uznania 
należą się zarówno organizatorom, jak i 
licznym sponsorom, którzy przyczynili się 
do uświetnienia tej integrującej społeczność 
gminną imprezy. 

TW 
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Nie sądźcie, abyście nie byli sądzeni. Bo takim 
sądem, jakim sądzicie, i was osądzą; i taką miarą, 
jaką wy mierzycie, wam odmierzą. Czemu to widzisz 
drzazgę w oku swego brata, a nie dostrzegasz belki 
we własnym oku?” Mt 7,1-3

Pewnie niektórzy Państwo myślicie, że 
inkwizycja to zapomniany przez boga i historię 
niechlubny rozdział w dziejach kościoła rzymskiego. 

Otóż nie Szanowni, inkwizycja funkcjonuje nadal. To „Święte Oficjum” 
przemyślnie ukryte zostało teraz pod nazwą Kongregacja Nauki Wiary, bądź 
jak kto woli, Kongregacja Doktryny Wiary. Dziś już co prawda nie płoną 
stosy czarownic, a tortury stosuje się tylko w krajach trzeciego świata oraz 
w Stanach Zjednoczonych i ich „filiach” na całym świecie, za to w środku 
Europy jak rydzyki po deszczu wyrastają następcy średniowiecznych 
inkwizytorów. Pan Marszałek K. J. Putra ubiera dziś kaptur Thomasa de 
Torquemady i wraz ze zgrają kaczystów spieszy na autodafe minister Ewy 
Kopacz. Już jej niosą suknię sanbenitos z płomieniem w niebo idącym, 
już jak faryzejscy kapłani wołają „ukrzyżuj”, a tymczasem Pani minister 
wykonała tylko swój obowiązek i wskazała zgodnie z ustawą miejsce gdzie 
bardzo jeszcze nieletnie dziecko mogło usunąć ciążę gwałtem poczętą. 
Ostatnio z zażenowaniem niejakim pisałem o sądownictwie kościelnym, 
uzurpującym sobie prawo orzekania w sprawach karnych przestępców w 
koloratkach. Dziś z równym zażenowaniem patrzę jak sfora świeckich 
katolików chce na kościelnej hierarchii wymusić ekskomunikę, a może 
nawet anatemę na minister Kopacz. Proszę Panią minister aby do Canossy 
się jednak nie wybierała, bo prawo kanoniczne nie zna takiego grzechu. 
Pani minister życzę sukcesów, bo tego jej chyba najbardziej brakuje.

Przed upolitycznionym trybunałem Inkwizycji Pamięci Narodowej, 
stanął ponownie pan Lech Wałęsa najważniejszy spośród nie zgasłych 
jeszcze symboli polskości. Dwóch cwaniaków zatrudnionych w IPN 
postanowiło zrobić kasę liżąc obuwie swoich politycznych mocodawców. 
Ja tego chłamu komentować nie zamierzam, bo w nosie mam zarówno 
solidarnościową, wyimaginowaną świętość jak też domniemywaną 

Bajka inkwizycyjna

W dniach 13-15 czerwca na terenie 
Gminy Kobylnica odbyła się czwarta 
już edycja Gry polowej „Partyzanci 
– Kontrwywiad” organizowana przez 
53 Harcerską Wędrowniczą Drużynę 
Czerwonych Beretów im. Aimeé Morfin. 
Uczestnikami byli harcerze i harcerki 
z Hufca ZHP Ziemi Słupskiej. Podczas 
gier terenowych dziennych i nocnych 
mieli okazję poznać uroki okolicznych 
miejscowości oraz dowiedzieć się 
różnych ciekawostek związanych z ich 
historią. Na punktach czekało ich nie 

W kwietniu i maju odbyło się w naszej gminie 
oraz w całym województwie pomorskim 
monitorowanie jakości edukacji w szkołach, 
mające na celu podnoszenie poziomu 
umiejętności polonistycznych, matematycznych 
i językowych. Organizatorem monitorowania 

Monitorowanie Jakości Edukacji „Gdańskie Lwy”

IV Gra polowa „Partyzanci – Kontrwywiad”

agenturalność Wałęsy. Ja wiem jedno, kapitan Klos był wysokim 
oficerem Abwehry a jednocześnie oficerem polskiego wywiadu. 
Może Wałęsa też musiał? Kukliński był zdrajcą czy bohaterem? 
Pytania się mnożą, a setki autorytetów wojskowych i cywilnych, 
kościelnych i świeckich opluto już po chrześcijańsku jadem 
przebaczenia. Panu Wałęsie życzę stoickiego spokoju.

Za chwilę, a może nawet już stoją, przed rodzimą inkwizycją 
- polscy piłkarze. W rolę prokuratora zdążył się już wcielić niejaki 
Pietrzak twierdząc, że gol strzelony na Euro 2008 był najdroższym 
golem w historii światowego futbolu. Podkreślić też raczyło 
panisko, że strzelono go za rządów premiera, który obiecywał tanie 
państwo. Zapomina - ta kupa śmiechu - że to nie Tusk pierwszy tanie 
państwo obiecywał, nie on i nie państwo za tego gola zapłaciło i 
nie on trenerowi awansem ordery przypinał. Piłkarzom życzę wielu 
udanych występów, a Artur Boruc (Borubar)  może nawet na Krzyż 
Kawalerski liczyć jak każdy komu Prezydent nazwisko przekręci.

Przed obliczem urzędowego tym razem oficjum, stanęła Renata 
Beger pomówiona o fałszowanie list poparcia. Od weryfikacji 
podpisów jest właściwa terytorialnie komisja wyborcza. Skargi ani 
protestu wyborczego w terminach proceduralnych nie wniesiono, 
wara więc nawet sądom od zweryfikowanych w powszechnych 
wyborach posłów. Wiem jak zbierano podpisy, jak pracownicy 
administracji i samorządów w godzinach pracy na delegacjach 
zbierali podpisy poparcia dla swoich pryncypałów. Widziałem na 
własne oczy jak aktywiści konkurencyjnych partii wymieniali się 
kserokopiami list poparcia. Widziałem wiele innych transakcji 
wiązanych. Połowa Sejmu powinna stanąć przed sądem ale tylko 
Renatka nagrała słynne taśmy Begerowej. Pani Renacie życzę 
zdrowia i sukcesów w telewizyjnej garkuchni.

Cóż jeszcze mogę dodać miłego do moich serdecznych 
życzeń?

Niech Bóg zachowa braci Kaczyńskich, aż przyjdzie czas 
rozliczeń...

Tadeusz Gawlik, tadgaw@wp.pl 
wszystkie felietony www.mojepolityki.bloog.pl

lada wyzwanie m.in. budowanie okopów, 
rozminowywanie mostu, transport rannego 
spadochroniarza, strzelanie z wiatrówki 
czy zachowanie się w strefie skażonej lub 
udzielanie pierwszej pomocy. Wieczorem 
odbyło się harcerskie ognisko, podczas 
którego czterech harcerzy złożyło 
Przyrzeczenie Harcerskie. W niedzielny 
poranek odbył się apel zakończeniowy, na 
którym nagrodzono zwycięskie patrole. 
Pierwsze miejsce zajęła drugi raz z 
rzędu 50 Kobylnicka Drużyna Harcerska 
„Grom”. Nie obyło się bez dobrej zabawy 

i świetnej pogody. Słońce towarzyszyło 
uczestnikom przez całą wędrówkę. Na 
pewno pozostaną wspomnienia, nowe 
przyjaźnie i siniaki .

pwd. M. Łosiewicz

była Gdańska Fundacja Oświatowa. Badanie 
składało się z dwóch etapów: szkolnego i 
międzyszkolnego. Etap szkolny przeznaczony 
był dla wszystkich uczniów klas trzecich i  
piątych szkoły podstawowej a także 
dla uczniów klasy drugiej gimnazjum.  
Swoim zakresem obejmował wiadomości z 
języka polskiego i matematyki. Dodatkowo 
gimnazjaliści rozwiązywali testy sprawdzające 
z języka angielskiego. Do drugiego etapu 
międzyszkolnego, odbywającego się już w 
Gdańsku, przystąpili wyłonieni najlepsi finaliści 
monitorowania. Ogółem przebadano ponad 
10.000 uczniów, spośród których wyłoniono 
254 finalistów. Po drugim etapie wyróżniono 
i nagrodzono 23 laureatów z języka polskiego 

i 24 z matematyki. Z naszej gminy laureatką z 
języka polskiego została Agnieszka Klawikowska 
uczennica klasy II „B” Gimnazjum w Sycewicach, 
przygotowywana przez Panią Irenę Moraczyńską. 
Matematyczne laury zdobył uczeń klasy II 
Gimnazjum w Kobylnicy Zbigniew Zieliński. 
Jego wychowawcą jest Pani Krystyna Labudda. 
W szkolnictwie podstawowym wyłoniono 80 
laureatów i tutaj też znalazła się reprezentantka 
naszej gminy. Jest nią Agnieszka Szewczyk, 
uczennica kl. III”B” Szkoły Podstawowej w 
Kobylnicy. Jej wychowawczynią jest pani Anna 
Imiłkowska. To ogromny sukces naszych uczniów 
i nauczycieli. Wielkie dla nich brawa! 3 czerwca 
wyróżnieni uczniowie wraz ze swoimi rodzicami 
i nauczycielami odebrali nagrody i „Gdańskie 
Lwy” z rąk Wiceprezydenta Gdańska.

Irena Moraczyńska
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W wypełnionej po brzegi 
hali sportowej Zespołu Szkół 
Samorządowych w Kobylnicy 
podczas Ogólnopolskiej 
i Pomorskiej Wakacjady 
Tanecznej królowała samba, 
rumba, cha cha i paso doble.

Ta wspaniała impreza, tradycyjnie już 
organizowana podczas Dni Kobylnicy 
przez Urząd Gminy, Starostwo 
Powiatowe, Zarząd Okręgowy 
Polskiego Towarzystwa Tanecznego i 
Pomorski Związek Tańca Sportowego 
w Gdańsku, Słupski Klub Tańca 
Sportowego „Paktan” i Gminny 
Ośrodek Kultury w Kobylnicy 
zgromadziła na parkiecie rekordową 
liczbę 233 par z różnych regionów 
Polski, które rywalizowały w tańcach 
standardowych i latynoamerykańskich 
w różnych kategoriach wiekowych. 
Dużym zainteresowaniem cieszyła się 
w porannym bloku liga wojewódzka, 
w której wystąpiło 113 par, a wśród 
nich po raz pierwszy reprezentacje 
szkolne z naszej Gminy dostarczając 
swoim rodzicom i opiekunom wiele 
wrażeń. W końcowej klasyfikacji w 
kategorii wiekowej 8 -9 lat w klasie 
H wśród wielu par, które zostały 
sklasyfikowane  na pierwszym 
miejscu, była również para Marcin 
Lepieszka i Izabela Lulińska z 
ZSS w Kobylnicy, na drugim 
miejscu znalazły się też pary z SP 
w Kończewie: Arkadiusz Bejmert 
i Katarzyna Mieńska, Natalia 
Krzyżanowska i Daria Kojro, Daria 
Jankiewicz i Klaudia Sikora, Kacper 
Kubis i Kamila Greber oraz pary z 
ZSS w Kobylnicy: Julia Bekiesza i 
Natalia Kobiałka, Kamil Chmielowiec 
i Kamila Fijałkowska, Aleksandra 
Drab i Klaudia Wydra, Przemysław 
Sarwiński i Natalia Jedlińska, Oskar 
Wiszowaty i Weronika Leszczyńska 
oraz Krzysztof Żurawski i Dagmara 
Laza. W kategorii wiekowej 10 – 11 lat 
w klasie H pierwsze miejsca zdobyły 
pary z SP w Sycewicach: Cezary 
Drozd i Daria Samsel, Mirosław 
Dybowski i Oliwia Lotek, Angelika 
Ołoszczyńska i Daria Kupisińska oraz 
Jakub Stachurski i Agnieszka Zdyb. 
Na drugim miejscu sklasyfikowano 
pary z SP w Kończewie: Janikiewicz 
Paweł i Weronika Jędrak, Maria 

WAKACJADA  TANECZNA
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Skrzypczak i Klaudia Horodiuk, 
Dominika Stasiuk i Anna Mieńska, 
z SP w Sycewicach: Katarzyna 
Chładuniuk i Dagmara Panek, Eliza 
Gutowska i Emilia Strybuć, Magdalena 
Weiwer i Dagmara Winiarska oraz z 
ZSS w Kobylnicy: Agata Ostrowska 
i Katarzyna Jaworska, Dominika 
Stasiuk i Anna Mieńska. W kategorii 
wiekowej 12 – 13 lat w klasie H 
pierwsze miejsce zdobyły między 
innymi pary z SP w Kończewie: 
Krzysztof Kłak i Kinga Jamczuk 
oraz Agnieszka Przyborek i Agata 
Rosołek, a drugie miejsca pary z SP 
w Kończewie: Adrianna Abramczuk 
i Patrycja Osowska, Patrycja Kirko 
i Agnieszka Brzozowska, Natalia 
Końska i Ewelina Pietrzkiewicz, 
Kamil Pieknik i Klaudia Szepielewicz 
oraz pary z SP w Sycewicach: Mariusz 
Dołżycki i Kamila Majchrzak, Patryk 
Rachwalski i Aleksandra Dybowska. 
Sporo emocji wzbudziły finały w 
bloku popołudniowym, w którym 
znaczącą rolę odegrały pary ze 
słupskiego Klubu Tańca Sportowego 
„Paktan”. Para Karol Lubawski i 
Aleksandra Mniemasz w kategorii 
powyżej 15 lat w klasie C – Standard 
zdobyła drugie miejsce. W tej samej 
kategorii wiekowej w klasie C – 
Latin para Mateusz Łaski i Barbara 
Kiersnowska zajęła pierwsze miejsce, 
a para Karol Lubawski i Aleksandra 
Mniemasz czwarte. Również z dużym 
powodzeniem występowały słupskie 
pary w kategorii wiekowej 14 – 15 
lat. W klasie E para Adrian Zieliński 
i Weronika Gronowska zajęła drugie 
miejsce, a w klasie C – Standard para 
Bartosz Byzdra i Maria Kiersnowska 
zajęła trzecie miejsce. Jednak najwięcej 
wrażeń wzbudził wśród publiczności 
Grand Prix Polski dorosłych w 
klasie międzynarodowej w tańcach 
standardowych i latynoamerykańskich. 
Występujące w nim pary wręcz 
oczarowały publiczność. Gorące 
brawa zebrała czeska para Radim 
Pradka i Katerina Kolmanowa, 
która zwyciężyła w tańcach 
latynoamerykańskich. W tańcach 
standardowych bezkonkurencyjna 
okazała się para Marek Kosaty i 
Paulina Glazik z klubu „Estela” w 
Olsztynie. Do zobaczenia za rok! 

Tomasz Włodkowski 

WAKACJADA  TANECZNA
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Letnie festyny w Gminie Kobylnica to już tradycja. 
Ich organizatorzy – Gminny Ośrodek Kultury, we 
współpracy z wójtem, radnymi, radami sołeckimi, 
licznymi stowarzyszeniami oraz wieloma ludźmi 
dobrej woli – rokrocznie starają się zapewnić 
urozmaicone, dostosowane do różnych gustów 
i wieku uczestników atrakcje. Imprezy te 
każdorazowo przyciągają mieszkańców nie tylko 
tej miejscowości gdzie organizowany jest festyn, ale 
i mieszkańców z sąsiednich wiosek. Są one nie tylko 
dobrym sposobem na aktywne spędzanie wolnego 
czasu, ale przede wszystkim odgrywają znaczącą 
rolę  w integracji gminnej społeczności. 

Konkursy, gry zręcznościowe, turnieje, zabawy, 
pokazy i loterie fantowe cieszyły się zawsze dużym 
powodzeniem. Dobra zabawa towarzyszyła każdemu 
festynowi i choć początek lipca powitał nas deszczem 
i burzami, to mimo czasami złej pogody bawiono 
się do późnych godzin nocnych. Festynowe lato w 
Gminie Kobylnica rozpoczniemy od Lubunia, gdzie 
deszcz storpedował wysiłki organizatorów. Udało się 
zrealizować jedynie kilka konkurencji między innymi 
turniej piłki nożnej, w którym udział wzięły drużyny 
z Kwakowa, Lulemina i ze Słupska. Gospodarze 
wystawili drużynę juniorów i seniorów. Zwycięzcą 
turnieju została drużyna Gino Rossi ze Słupska przed 
ekipą z Kwakowa i juniorów z Lubunia. Organizatorem 
turnieju i sponsorem poczęstunku dla zawodników był 
Wojciech Gąbarczyk. Padający deszcz nie przeszkodził 
zabawie tanecznej. Dwie wiaty skutecznie chroniły 
tańczące pary, to też zabawa, do której przygrywał 
niezmordowany Zbigniew Jelonek, trwała do późnych 
godzin nocnych. W organizację tego festynu mocno 
zaangażowała się rada sołecka, Radny Powiatu 
Słupskiego Andrzej Wojtaszek i miejscowa ochotnicza 
straż pożarna. 
Po sobotnim deszczu w Lubuniu, Płaszewo przywitało 
wszystkich piękną słoneczną pogodą. Chyba dla tego, 
że po raz pierwszy od likwidacji PGR rada sołecka przy 
olbrzymim zaangażowaniu mieszkańców Płaszewa 
zorganizowała wspaniałą imprezę. Festyn znakomicie 
poprowadziła Pani Mariola Kasprzak, którą dzielnie 
wspierał jej mąż Adam Kasprzak – Radny Gminy 
Kobylnica. Licznie przybyli na festyn mieszkańcy 
doskonale bawili się biorąc udział w licznych konkursach 
sprawnościowych. Dużym powodzeniem cieszyła 
się loteria fantowa, której losy rozeszły się niczym 
przysłowiowe bułeczki. Na najmłodszych czekały lody 
ufundowane przez firmę „Augusto – Family”, które 
osobiście wręczał Wójt Leszek Kuliński. Z programem 
artystycznym wystąpiły młodsze i starsze dziewczęta z 
Płaszewa, które przez kilka miesięcy przygotowywały 
się na tą okazje, a pod wieczór królowały już tylko 
tańce przy muzyce granej przez zespół „Kalinowski 
Band” To był udany festyn, po prostu życie wróciło 
do Płaszewa – powiedział jeden z jego mieszkańców. 

FESTYNOWE LATO
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Organizatorzy serdecznie dziękują wszystkim sponsorom 
zwłaszcza Panom Tadeuszowi Kogutowi i Piotrowi 
Chowańcowi.
Wspaniała organizacja, wiele atrakcji kulturalnych i 
sportowych dla dzieci i dorosłych, a przede wszystkim 
cudowna publiczność. Tak w skrócie można opisać imprezę 
plenerową zorganizowaną przez radnych Romualda 
Weiwera i Ryszarda Hendryka, Radę Sołecką, Gminny 
Ośrodek Kultury, Radę Parafialną i OSP w Sycewicach 
przy dużym udziale samych mieszkańców. Bawiono się 
doskonale. Po licznych konkursach, turniejach i zabawach 
„parkietem” zawładnęli amatorzy tańca, którym do taktu 
przygrywał. zespół „Kalinowski Band”. Organizatorzy 
serdecznie dziękują wszystkim darczyńcom za pomoc w 
organizacji imprezy.
Tradycyjnie amatorów festynu w Kobylnicy przywitała 
deszczowa aura. Niepewna pogoda spowodowała, że 
na boisko sportowe przyszli tylko zagorzali zwolennicy 
zabaw na wolnym powietrzu i nie pożałowali. Po licznych 
konkursach dla dzieci i pokazach strażackich prawdziwe 
„show” zgotował fanom kulturystyki i fitnesu swoim 
niecodziennym występem, mistrz Polski w wadze ciężkiej, 
brązowy medalista mistrzostw Europy w kulturystyce 
Marek Olejniczak. Wystąpił razem ze swoim pięcioletnim 
synem, który zebrał tyle samo braw, co jego utytułowany 
ojciec. Pokaz kulturystyki spowodował, że do konkurencji 
wyciskania sztangi i podciągania się na drążku, 
zorganizowany przez radnego Krzysztofa Czarneckiego, 
przystąpiło wielu chętnych. A wieczorem? Wieczorem do 
późnych godzin grał do tańca zespół „Smoki”. Dziękujemy 
radzie sołeckiej, sołtysowi Aleksandrowi Grygierowi 
oraz radnym Krzysztofowi Czarneckiemu i Bogdanowi 
Popielowi za zorganizowanie festynu. 
Ponad 9000 zł zebrali organizatorzy festynu charytatywnego 
w Runowie. Dzięki osobistemu zaangażowaniu Pani sołtys 
z Runowa Małgorzaty Dziwisz i Pani sołtys z Reblina 
Krystyny Brzykcy oraz rad sołeckich z tych miejscowości, 
zorganizowany został festyn charytatywny, z którego 
dochód został przeznaczony na rzecz Ilony Jopek, 24 letniej 
dziewczyny ciężko doświadczonej przez los. Zbierano 
na wózek inwalidzki i na rehabilitację. Mieszkańcy 
obu wiosek nie pożałowali grosza. Losy z dwóch loterii 
fantowych już po dwóch godzinach zostały sprzedane. 
Tak samo doskonale sprzedawały się ciasta, upieczone 
przez mieszkanki Runowa i Reblina. Jednak najwięcej 
pieniążków licytowano podczas aukcji. Pod „młotek” 
poszła za 200 zł koszulka piłkarskiej reprezentacji Polski, 
którą kupił Wójt Leszek Kuliński i ponownie oddał ją do 
licytacji. Ostatecznie nabył ją radny powiatowy Andrzej 
Wojtaszek za 130 zł. Licytowano obraz, piłki sportowe 
i wiele gadżetów. Jednak najbardziej wzruszający był 
gest byłych i obecnych piłkarzy „Sparty” Sycewice, 
którzy przekazali Ilonie 400 zł. Nie sposób tu wymienić 
wszystkich sponsorów, ponieważ na jej konto wpływają 
jeszcze pieniądze. Mimo deszczowej pogody na festynie 
bawiono się do późnych godzin, a do tańca grał jak zwykle 
zespół „Kalinowski Band”. Przed nami druga połowa lata 
i być może aura będzie łaskawsza, a dobra zabawa będzie 
towarzyszyć wszystkim festynom.

TW
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wzięła właśnie w tym kościele ślub z Henrykiem 
Krzywińskim. Poznali się czasie wojny w 
Radestowie jako dziesięcioletnie dzieci. Oboje 
urodzili się w 1929 r. Pan Henryk w Wieluniu, 
a Pani Maria w Borkowicach. Pan Henryk nie 
pamięta swoich rodziców. W czasie wybuchu 
wojny zgubił się wśród uciekającej ludności. 
Wychowywał się u obcych ludzi. Pani Maria, 
córka kowala wychowywała się z rodzicami i 
piątką sióstr na wsi. Po ślubie oboje wyjechali 
do Węgorzowa gdzie mąż Pani Marii pracował 
jako traktorzysta w miejscowym pegeerze. Do 
Kobylnicy przyjechali w 1951 r. Pan Henryk 
podejmuje pracę najpierw w Zakładach 
Kolejowych, a później wraz z żoną w MPK 
w Słupsku. Pracują tam aż do emerytury. 
Państwo Krzywińscy doczekali się trzech 
synów, siedmiu wnuków i pięciu prawnuków. 
Diamentowym godom towarzyszyły w gronie 
najbliższych wspomnienia, łzy wzruszenia i 
szczęścia. Jubilatom życzymy doczekania w 
zdrowiu brylantowych godów.

TW

Życzenia dobrego zdrowia, wszelkiej 
pomyślności, a także wielu sił wraz z 
listem gratulacyjnym od Rady Gminy i 
Wójta Leszka Kulińskiego oraz kwiatami 
i medalem Pamiątkowym „Zasłużony Dla 
Gminy Kobylnica” złożyli Szanownym 
Jubilatom Marii i Henrykowi Krzywińskim 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan 
Popiel i Sekretarz Gminy Jan Plutowski. 
Państwo Krzywińscy obchodzili 12 czerwca 
w kościele parafialnym w Borkowicach 
(Kieleckie) 60-lecie pożycia małżeńskiego. W 
1948 roku Pani Maria wtedy jeszcze Bugała 

DIAMENTOWE GODY

6 i 7 czerwca mieszkańcy Wrzącej obchodzili 
po raz pierwszy dni swojej miejscowości. 
Z danych historycznych, do których udało 
się dotrzeć wynika, że Wrząca  w tym roku 
liczy sobie 599 lat. Przed okrągłą rocznicą, 
jaka będzie przypadać w przyszłym roku, 
postanowiono zorganizować wspólną 
zabawę. Pierwszego dnia zorganizowany 
został przez wieloletniego sędziego pana 
Jerzego Wątora turniej piłki nożnej, 
w którym udział wzięło pięć drużyn z 
sąsiednich miejscowości oraz „Bieg 
pokoleń” wytyczoną trasą dookoła 
wioski. Turniej piłkarski, jak należało się 
spodziewać wygrała drużyna   juniorów 
„Sparty Sycewice”, a najszybszym w biegu 
okazał się Marek Podlewski. W drugim 
dniu, to jest w sobotę, zorganizowany 
został dla najmłodszych Dzień Dziecka 
z wieloma atrakcjami. Największą z nich 
była przejażdżka kładem. Wzięły też udział 
w wielu konkurencjach sprawnościowych 
bawiąc się doskonale przy muzyce 
przygrywanej przez Leszka Kalinowskiego. 
Pod koniec zabawy wszystkie dzieci 
otrzymały słodki poczęstunek w postaci 

DNI WRZĄCEJ

M.C.AUTO
KOBYLNICA 
UL. WIDZIŃSKA 36
TEL. 0-604-995-880

OFERUJEMY USŁUGI TAKIE JAK:

PRANIE TAPICERKI •	
SAMOCHODOWEJ,
PRANIE TAPICERKI •	
MEBLOWEJ,
PRANIE DYWANÓW,•	
PRANIE WYKŁADZIN,•	
SZYCIE I NAPRAWA •	
TAPICERKI 
SAMOCHODOWEJ
(ŚWIADCZYMY USŁUGI U • 
KLIENTA I W FIRMIE).
Dowóz gratis• 

ZAPRASZAMY OD 900 DO 1700

Na Sesji Rady Gminy Kobylnica, jaka 
miała miejsce 24 czerwca, radni podjęli 
uchwałę w sprawie przyznania honorowego 
tytułu „Zasłużony dla Gminy Kobylnica” 
Władysławowi Dykty za czynne za- 
angażowanie w działalność społeczną,  
kulturalną i sportową prowadzoną na terenie 
Gminy Kobylnica. Pamiątkowy medal wręczył w 

ZASŁUŻONY DLA GMINY KOBYLNICA

loda, napoju i słodyczy oraz smakowite 
kiełbaski. Nie zapomniano też o mamach. 
Z okazji ich święta dzieci wystąpiły z 
inscenizacją pt. „Zaraz mamo”. Odbyły się 
również rozgrywki sportowe dla młodzieży 
i dorosłych. Zwycięskie drużyny otrzymały 
pamiątkowe medale. Obchody Dni Wrzącej 
zakończyła przy pięknej pogodzie zabawa 
taneczna. Organizatorzy dziękują Paniom 
Bożenie Wendt, Żanecie Jaworskiej i panom 
Grzegorzowi Szczepańskiemu i Józefowi 
Moskalowi za pomoc w organizacji 
imprezy, ufundowanie szeregu nagród i 
poczęstunku dla dzieci. Do zobaczenia za 
rok na obchodach 600 lecia.

Barbara Wielgus.

Zespole Szkół Samorządowych w Kobylnicy 
Wójt Leszek Kuliński podczas uroczystego 
zakończenia roku szkolnego. Gratulował 
Panu Władysławowi otrzymanego tytułu, 
życząc dalszych sukcesów w pracy 
społecznej i w życiu osobistym. Do życzeń 
przyłącza się Redakcja Kuriera Sołeckiego. 
Gratulujemy!        TW

BANK SPÓŁDZIELCZY
W SŁAWNIE

FILIA W KOBYLNICY
UL. GŁÓWNA 59, TEL. 059 848 50 31
TEL. 059 848 50 31

OFERUJE:

• DEPOZYTY,
• RACHUNKI BIEŻĄCE,
• RACHUNKI POMOCNICZE,
• RACHUNKI ROR,
• LOKATY STANDARDOWE,
• HOME RANKING,
• INTERNET RANKING
• LOKATĘ SGB I INNE,
• KREDYTY;
   - OBROTOWY,
   - PREFERENCYJNY,
   - WAKACYJNY 2008,
 
    POLECA:
• GWARANCJE BANKOWE
• PEŁNĄ OBSŁUGĘ FUNDUSZY 
   UNIJNYCH
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Już po raz trzeci harcerze z XVIII Szczepu 
Harcerskiego im. Jacka Kaczmarskiego 
działającego na terenie Gminy Kobylnica, 
zorganizowali festyn z okazji dnia 
dziecka. Impreza odbyła się tym razem w 
Szkole Podstawowej w Słonowicach. Na 
uczestników czekało mnóstwo atrakcji. 
Około 70 uczniów ze Szkoły w Słonowicach 
i 25 uczniów z Kobylnicy mogło 
sprawdzić swoje siły w konkurencjach 
takich jak strzelanie z wiatrówki, bieg 
z ziemniakami, unihokej, czy slalom z 
jajkiem. Uzdolnione plastycznie dzieci 
miały kącik plastyczny, gdzie rysowały 
obrazki o tematyce olimpijskiej, czy lepiły 
posążki z masy solnej. Harcerze zachęcali 
do zabawy pląsami i grami. Na wszystkich 
uczestników festynu czekał poczęstunek 
– pyszna harcerska grochówka oraz 
upominki, a dla najlepszych nagrody 
rzeczowe i dyplomy. Festyn mijał pod 
znakiem wspólnej zabawy, uśmiechu i 
dobrej pogody. 

pwd. M. Łosiewicz

Dzień dziecka z 
harcerzami

I tym razem Zarząd Koła PZW „Plasmet” 
w Widzinie nie zapomniał o najmłodszych 
i jak co roku zorganizował na akwenie w 
Widzinie wędkarski dzień dziecka. 42 
dzieci z Gminy Kobylnica miało okazję 
zmierzyć się w zawodach wędkarskich w 
dwóch kategoriach wiekowych: to jest do 
lat 10 i od 10 do 14 lat. Wcześniej Prezes 
Zarządu Okręgu Wędkarskiego w Słupsku 
Teodor Rudnik odebrał od dzieci przysięgę, 
czyli tak zwany „Dekalog wędkarza” oraz 
pasował na wędkarzy absolwentów szkółki 
wędkarskiej przy kole „Plasmet”. Po 
wędkarskich zmaganiach na dzieci czekały 
pamiątkowe gadżety, znaczki i dyplomy, 
lody, paczki ze słodyczami oraz kiełbaski z 
grilla, a na zwycięzców zawodów nagrody. 
W grupie dzieci najmłodszych I miejsce 
zajęła Joanna Lipiejko, przed Maciejem 
Stenką i Oskarem Ślusarczykiem. Wśród 
dzieci starszych najlepszym wędkarzem 
okazał się Mateusz Żulewski. II miejsce 
zajął Kamil Ryszka, a III Anna Kańska. 
Organizatorzy i dzieci serdecznie 
dziękują Panu Leszkowi Kulińskiemu 
Wójtowi Gminy Kobylnica, dyrektorom i 
właścicielom Firm:, „Plasmet”, „Frages”, 
„Cerber” oraz Zarządowi Okręgu PZW 
w Słupsku za sponsorowanie i pomoc w 
organizacji imprezy.

TW

WĘDKARSKI 
DZIEŃ DZIECKA W 

WIDZINIE

W ramach wymiany młodzieży z 
zaprzyjaźnioną Gminą Kościelisko 
gościliśmy od 1 do 14 lipca 41 dzieci z Witowa 
i Dzianisza wraz z trzema opiekunkami. 
Młodych Górali przywitała piękna 
słoneczna i upalna pogoda, która utrzymała 
się przez pierwszy tydzień pobytu sprzyjając 
słonecznej kąpieli na plaży w Ustce. Drugi 
tydzień to pogoda w przysłowiową kratkę. 
Brak możliwości plażowania wynagrodziły 
dzieciom wycieczki do atrakcyjnych miejsc 
naszego województwa. Dużo wrażeń i 
śmiechu było podczas zwiedzania „Domu 
do góry nogami” w Szymbarku. Koloniści 
„zaliczyli” rejs statkiem po morzu, ruchome 
wydmy w Słowińskim Parku Narodowym, 
pałac pod „Bocianim Gniazdem” w Runowie 
i wiele, wiele innych ciekawych miejsc. 

TW

Z KOŚCIELISKA 
DO KOBYLNICY

Klasa V Szkoły Podstawowej w Sycewicach 
uczciła Dzień Dziecka w wyjątkowy 
sposób. Dzieci na zaproszenie Sióstr 
Franciszkanek NMP odwiedziły wraz ze swoją 
wychowawczynią Dom Maleńkiej Miłości w 
Kobylnicy. Dzieci wręczyły Siostrze Józefie 
zebrane przez siebie pieniążki uzyskane z 
loterii fantowej własnych maskotek oraz ze 
sprzedaży upieczonych przez siebie ciast, 
aby w ten symboliczny sposób wspomóc 
prowadzone przez siostry dzieło. Siostra 
Józefa serdecznie podziękowała dzieciom za 
dar serca na rzecz Domu Maleńkiej Miłości 
i obdarowała wszystkich sympatycznymi 
pamiątkami. Dzieci zwiedziły obiekt i z 
zaciekawieniem słuchały jak siostra opowiada 
o swoim domu, zadawały pytania na temat jej 
powołania. Wszyscy potem świetnie się bawili 
przy grillu, którego w tym upalnym dniu 
doglądał z wielkim poświęceniem proboszcz 
parafii w Sycewicach ks. Z. Dudojć, jeden ze 
sponsorów wyjazdu. Na pożegnanie siostra 
Józefa zaprosiła wszystkich do ponownego 
odwiedzenia Domu Maleńkiej Miłości. Dzieci 
zaproszenie przyjęły z wielkim entuzjazmem! 

Elżbieta Johnson-Kordek.

Z WIZYTĄ W DOMU 
MALEŃKIEJ MIŁOŚCI
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3 Czerwca w Szkole Podstawowej w 
Kwakowie odbył się Gminny Konkurs 
Recytatorski pod hasłem ,,Sport w Poezji”. 
Celem przeprowadzonego konkursu było 
rozwijanie wrażliwości dzieci na poezję, 
umiejętności swobodnego i sugestywnego 
formułowania myśli oraz pokazania 
piękna polskiego języka. Uczestnikami 
konkursu byli uczniowie Szkoły 
Podstawowej w Kobylnicy, Kończewie 
i Kwakowie. Recytatorzy w sportowym 
stylu, z bębenkami, piłkami, rakietkami 

,,Sport w poezji”

Uczniowie klas 0 – III Szkoły 
Podstawowej w Kwakowie postanowili 
połączyć święto mamy i taty, które jak 
wiadomo obchodzi się 25 maja i 23 
czerwca, w jedno święto po to, aby móc je 
świętować w gronie całej rodziny. Licznie 
zgromadzonych rodziców z ogromną 
radością i wzruszeniem przywitała Pani 
Krystyna Balcerek Dyrektor Szkoły, 
oddając następnie głos małym artystom. 
Były zabawne i poważne wierszyki, 
radosne i pełne zadumy piosenki, oraz 
upominki własnoręcznie wykonane 
przez dzieci, bowiem tylko takie mają 
największą wartość dla obdarowanych. 
Ten ciepły, pełen wzruszeń i łez radości 
dzień zakończył słodki poczęstunek. 

,,Święto Rodziny w Kwakowie’’

Uczennica klasy trzeciej Gimnazjum w 
Sycewicach, Daria Ujma otrzymała tytuł 
„Wspaniałej” przyznany podczas XIV 
edycji Ogólnopolskiego Samorządowego 
Konkursu Nastolatków ,,Ośmiu 
Wspaniałych”, który miał miejsce 17 
marca w siedzibie Młodzieżowego 

Wspaniała Daria

30 maja w Społecznym Gimnazjum 
Językowo Informatycznym w Słupsku 
odbył się VII Festiwal Piosenki 
Angielskiej, w którym udział wzięło 
wielu gimnazjalistów z naszego 
regionu. Wyrównany poziom sprawił, 
że atmosfera konkursu była gorąca. 
Jury, w skład którego wchodzili 
profesjonaliści, po długiej naradzie 
wyłoniło laureatów. W kategorii 
zespołów III miejsce zdobyły  
gimnazjalistki z Sycewic: Katarzyna 
Bąk i Amanda Pustkowiak. Oprócz 
dyplomów i słodyczy dziewczęta 
otrzymały radiomagnetofon. Żeby 
równo obdarować laureatki, drugą 
nagrodę, odtwarzacz MP3,  ufundowała 
opiekująca się uczennicami 
nauczycielka. Gratulujemy i życzymy 
dalszych sukcesów!

Elżbieta Johnson-Kordek

WYŚPIEWAŁY 
TRZECIE MIEJSCE

tenisowymi oddawali się poezji. Jury, które 
brało pod uwagę poprawność płynność 
deklamacji, intonację, pauzy, strój, 
wyłoniło spośród wszystkich uczestników 
konkursu następujących laureatów:
w kategorii dzieci młodszych:
I miejsce Kacper Kubis SP. Kończewo, II 
miejsce Łukasz Mikus SP. Kobylnica, III 
zajęła Oliwia Kostrubiec SP Kobylnica.
w kategorii dzieci Starszych :
I miejsce Sara Szymichowska SP 
Kwakowo, II miejsce Ewelina Adamczyk 
SP Kwakowo, III miejsce Alicja Sztajnke 
SP Kobylnica.        Red.

Centrum Kultury w Słupsku. Jest to 
nasz drugi sukces po ubiegłorocznym 
laureacie Emilu Górzyńskim. Uroczyste 
podsumowanie konkursu i wręczenie 
nagród przez Prezydenta Miasta Słupska 
odbyło się 26 maja w słupskim Ratuszu. 
Daria jest wolontariuszką. Swoją społeczną 
działalność rozpoczęła w 2006 r w 
Szkolnym Klubie Wolontariatu,,Promyk” 
pracując w świetlicy środowiskowej w 
Sycewicach z dziećmi mającymi problemy 
w nauce. Organizuje również zbiórki 
odzieży i produktów żywnościowych dla 
dzieci z najbiedniejszych rodzin. Aktywnie 
uczestniczy w pracach Wiejskiego 
Domu Kultury we Wrzącej pomagając w 
przygotowaniach imprez organizowanych 
przez tę instytucję. Daria jest też członkiem 
parafialnego Caritasu. Pomaga osobom 
starszym i samotnym w miejscu swojego 
zamieszkania. Jest współorganizatorką 
lokalnych akcji charytatywnych, takich 
jak,,Góra Grosza”. Swoją nienaganną 
postawą i wysoką kulturą osobistą 
zdobyła powszechne uznanie i szacunek. 
Serdecznie gratulujemy i życzymy dalszych 
sukcesów. 

Red.

Na twarzach rodziców widać było 
zadowolenie i nadzieję, że za rok znów 
będą mogli wspólnie radować się 
świętem i podziwiać umiejętności swoich 
pociech.       Red.
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KULINARIA

Nasza witryna

Młode ziemniaki w natarciu

Talarki z sosem tatarskim
Składniki: 
80 dag ziemniaków na talarki, 4 dymki, 1 jajko,
2 – 3 łyżki mąki, sól, pieprz, olej do smażenia.
Sos: 5 łyżek jogurtu, 5 łyżek majonezu,
8 drobno pokrojonych grzybków 
marynowanych,
drobno posiekane 3 korniszony, 1 cebula, 1 
jajko na twardo, sól, pieprz do smaku. 
Sposób przygotowania.
Obrane ziemniaki ścieramy na tarce i mocno 
odciskamy. Siekamy dymkę. Pozostałe 
składniki oprócz oleju mieszamy i doprawiamy. 
Powstałe ciasto nabieramy na łyżkę i kładziemy 
na rozgrzany na patelni olej. Smażymy na oleju 
przez dwie minuty z obu stron. Talarki podajemy 
polane sosem.

Ziemniaki pieczone w plastrach boczku
Składniki:
4 podłużne ziemniaki,
4 plasterki sera pleśniowego typu brie,
4 plasterki wędzonego boczku,
4 plasterki młodej cebuli,
1 – 2 łyżki mąki,
1 łyżka przyprawy ziołowej do grilla,
sól, grubo mielony kolorowy pieprz, 
kilka gałązek świeżego majeranku. 
Sposób przygotowania:
Do osolonej gotującej się wody (trzy szklanki) 
wkładamy umyte i obrane ziemniaki. 
Gotujemy 5 minut i wyjmujemy je. Ostudzone 
ziemniaki obtaczamy ze wszystkich stron 
mąką, obsypujemy przyprawami z wyjątkiem 
przyprawy do grilla. Każdy ziemniak 
przekrajamy wzdłuż na połowę i przekładamy 
plasterkiem sera i cebuli, a następnie owijamy 
plasterkiem boczku lub bekonu. Płaską 
blachę z piekarnika przykrywamy papierem 
do pieczenia. Układamy na niej ziemniaki i 
posypujemy je pieprzem i przyprawą do grilla. 
Pieczemy w temperaturze 1800 przez 25 minut, 
aż się boczek zrumieni). Gotowe ziemniaki 
przekładamy na gorący półmisek i dekorujemy 
je gałązkami majeranku. Wyśmienicie smakują 
z pikantnym sosem pomidorowym. 

Smacznego !  H.Ś.

Lubisz Grocholę, Szwaję i Sawicką, a czytając 
o perypetiach Bridget Jones nie mogłaś 
powstrzymać się od śmiechu?, Wobec tego 
sprawdź, czym różnią się „Wszyscy mężczyźni 
mojego kota” Krakowskiej debiutantki Karoliny 
Macios od podobnych komedii obyczajowych. 
Karolina Macios w swojej książce opowiada o 
trzydziestoletniej Adzie, która szuka miłości, 
interesuje się fotografią i ma … stuknięte koty.
Polecam nie tylko kobietom

- Hajka - 

Kury na widok balonu przestały znosić 
jaja.

Pewien niemiecki rolnik domaga się 
odszkodowania za przerażone kury, 
które na widok balonu przestały znosić 
jajka. 

47-letni Johann Stresen twierdzi, że 
hodowane przez niego ptaki przestały 
się rozmnażać pod wpływem stresu, 
jaki przeżyły widząc holenderski balon 
przelatujący nieprzepisowo nisko nad jego 
farmą. Rolnik żąda od właścicieli balonu 
30 tysięcy euro odszkodowania

Specjaliści zalecają, by przy każdej 
zmianie pory roku przeprowadzić kurację 
oczyszczającą organizm z toksyn. Jedną 
ze skutecznych metod jest picie przez 4 
-6 tygodni herbatek z ziół. Najlepiej do 
tego nadawać się będzie ziele mniszka 
lekarskiego działającego moczopędnie i 
lekko przeczyszczająco. Ziele pokrzywy 

Latem, będąc w plenerze często jesteśmy 
narażeni na przykry kontakt z owadami. 
Natrętne muchy i komary mogą zepsuć 
niejeden romantyczny wieczór we 
dwoje. Niektóre są bardzo niebezpieczne 
na przykład kleszcze. Przed tymi 
dokuczliwymi owadami możemy bronić 
się stosując preparaty ogólnie dostępne 
w aptekach. Można też łykać witaminy z 

Jak myślicie państwo, o czym rozmawia Kobyłka z Mućką? Prosimy nadsyłanie tekstów. 
Najśmieszniejsze zamieścimy i nagrodzimy. Zapraszamy do zabawy.              Redakcja

Nie dajmy się owadom!

CZAS NA LETNIE OCZYSZCZANIE KURACJE 
PROSTE I TANIE

UWAGA – KONKURS!

poprawi krążenie, a działający napotnie 
ziele łopianu usunie poprzez naszą skórę 
wszystkie szkodliwe toksyny. Podczas 
kuracji oczyszczającej warto też jeść owoce 
cytrusowe, które zawierają flawonoidy 
zwalczające szkodliwe wolne rodniki. 
Naszą wątrobę wzmocnią szparagi.

H.Ś.

Pies ma prawo do alimentów.
Także psu może przysługiwać prawo do 
alimentów w przypadku rozwodu jego 
państwa - uznał sąd w Zweibruecken 
(Nadrenia-Palatynat) w opublikowanym 
wyroku.

Sprawa dotyczyła małżeństwa, które 
podczas rozprawy rozwodowej uzgodniło, 
że pies pozostanie z panią, a pan będzie płacił 
na jego utrzymanie 100 euro miesięcznie. 
Rozwiedziony małżonek uznał po jakimś 
czasie, że płaci za dużo i wypowiedział 
umowę, zawartą w ramach rozprawy 
rozwodowej. Była żona postanowiła 
dochodzić racji swoich i psa przed sądem. 
Wygrała w dwóch instancjach. Jej były 
mąż musi płacić w dalszym ciągu.

CIEKAWOSTKI ZE 
ŚWIATA

grupy B. Po ich spożyciu nasza skóra będzie 
wydzielać specyficzny zapach maskujący 
nasz naturalny zapach. Podobnie działają 
olejki eteryczne zwłaszcza waniliowy, 
goździkowy, rozmarynowy, bazyliowy 
lub z trawy cytrynowej. Gdy się nimi 
skropimy owady stracą zainteresowanie 
naszą osoba.

H.Ś.  
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8 lipca Hala Sportowa Zespołu 
Szkół Samorządowych w 
Kobylnicy zamieniła się 
w świątynię kultury. Porywające 
barwami strojów i tempem tańców 
zespoły ludowe oczarowały liczną 
publiczność.

To naprawdę warto było zobaczyć. 
Ponad dwugodzinny występ 
Zespołu Tańca i Pieśni „Kujawy 
– Sydney”, Ukraińskiego Zespołu 
Tańca Ludowego „Witrohon” i 
Kaszubskiego Zespołu Pieśni i Tańca 
„Bytów” spotkał się z niezwykle 
ciepłym przyjęciem widzów. 
Zapierające dech w piersiach 
widowisko, zorganizowane przez 
Wójta Gminy Kobylnica, Gminny 
Ośrodek Kultury i Gminny Zespół 
Ekonomiczno – Administracyjno 
- Gospodarczy Szkół było 
niezapomnianą lekcją folkloru. 
Dużym aplauzem przywitano 
65 osobowy zespół polonijny z 
Australii „Kujawy” - Sydney. Ten 
istniejący od ponad 32 lat zespół 
powstał spośród miejscowej Polonii 
z inicjatywy Zjednoczenia Polek w 
Australii. Pierwsze próby rozpoczął 
w Domu Polskim „Orła Białego” w 
Cabrammatta. Jego kierowniczką 
została Pani Czesława Chruby. Od 
2002 r. zespołem z powodzeniem 
kierują państwo Jolanta i Ryszard 
Żurawscy, a nadzór artystyczny 
sprawują byli soliści zespołu 
Śląsk państwo Wiesława i 
Marek Wojniczowie. 
Zespół, uznawany za 
najlepszy w Australii, 
reprezentuje Polonię 
na Międzynarodowych 
Festiwalach Zespołów 
Folklorystycznych. Przyjazd 
zespołu do Kobylnicy nie 
był przypadkowy. Pan 
Ryszard Żurawski ma swoje 
korzenie w naszej Gminie. 
Jego rodzice i on mieszkali w 
Lubuniu. Do dziś mieszkają 
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tam jego dwie siostry z rodzinami, 
a bracia w Łosinie i Damnicy. 
Teraz na scenie w Kobylnicy zespół 
zbierał owacje nie tylko za piękne 
barwne stroje, ale przede wszystkim 
za profesjonalnie wykonane 
ludowe tańce polskie, które gracją 
i wdziękiem wszystkich urzekły. 
Kolorowe stroje, piękne żywiołowe 
tańce a przede wszystkim energia i 
pasja emanujące podczas każdego 
występu to atuty, które zachwyciły 
publiczność podczas występu zespołu 
„Witrohon”. Każdy jego występ 
nagradzany był gromkimi brawami. 
„Witrohon” powstał w 1991 r. 
przy I Liceum Ogólnokształcącym 
im. Tarasa Szewczenki w Białym 
Borze, a członkami zespołu są jego 
uczniowie. Zespół jest laureatem 
wielu konkursów. Od początku 
swego istnienia dał ponad 400 
koncertów w kraju i zagranicą. 
Kierownikiem i choreografem 
zespołu jest Andrzej Drozd. 
Elegancję, wdzięk i urok, przepiękne 
stroje oraz tradycyjne kaszubskie 
pieśni i tańce zaprezentował zespół 
„Bytów”, który wystąpił przed 
publicznością razem ze swoją 
kapelą. Zespół „Bytów” założony 
został w 1946 r., występowały w nim 
setki młodych ludzi, autentycznych 
Kaszubów, ale także osiadłych tu 
przybyszów z różnych stron kraju. 
W okresie swojej ponad 60 letniej 
działalności zespół dał ponad 3500 
koncertów w kraju i zagranicą. 

Jest laureatem wielu festiwali. 
Działa przy Miejskim Domu 
Kultury w Bytowie. Od wielu lat 
kierownikiem zespołu jest Jan 
Stec, a choreografem Eugeniusz 
Kaniuka. Na zakończenie 
w podzięce za wspaniałe 
występy, członkowie zespołów 
otrzymali od organizatorów 
i mieszkańców Gminy, przy 
aplauzie gromkich braw, piękne 
wiązanki kwiatów.

 Tomasz Włodkowski 


